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GLASILO DELOVNE SKUPNOSTI EMO CELJE

OD LETA 1948 NAPREJ
V  n a s le d n je m  le tu  so  p r i  

čeli z  izd e lo v a n jem ' em a jli
ran ih  m izn ih  š te d iln ik o v  in  
so b n ih  peči. V  le tu  1951 so  
izde lova li dve  v r s t i  e m a jli
ran ih  m izn ih  š te d iln ik o v  in  
tr i v r s te  so b n ih  p e č i te r  
razno  o ko v je . V  te m  času  
so  tu d i p r ip ra v lja li n o v  iz
delek , ka tereg a  so  p riče li  
'zde lova ti le ta  1953. To  
je b il 3-p loščn i e le k tr ič n i

Naš družbeni načrt za leto  1969
ZASNOVE CILJEV DRUŽBENEGA PLANA ZA LETO 1969 

NA OSNOVI 42-URNEGA DELOVNEGA TEDNA
Družbeni plan za leto 1969 je 

osnovan v največji meri na raz
širitvi ozkega grla z dograditvi
jo novega lužilnega stroja v 
smeri emajlirnice, na vključeva
nju dodatnih kapacitet sobotne
ga, nedeljskega in nočnega dela, 
z dodatno zaposlitvijo nove de
lovne sile za vse konjunkturne 
izdelke, ki nam kakorkoli pri
našajo akumulacijo za obnovo 
podjetja in dvig standarda na
ših ljudi.

Ker pa je jedro problema pro
izvodnja emajliranih izdelkov 
in emajlirana posoda tudi naj
bolj množinska in trenutno 
konjunkturna ter za podjetje 
dovolj donosna, moramo temu 
problemu posvetiti največ po
zornosti, saj predstavljajo v do
sedanji strukturi proizvodnje ti 
izdelki več kot 50 odstotkov ce
lotne proizvodnje podjetja.

Zato je problem planiranja 
proizvodnje v obratu za izdela
vo surovih emajliranih medfaz
nih izdelkov in vezava proizvod
nega procesa z emajlirnico za 
finalizacijo teh izdelkov najbolj 
zapletena naloga vseh strokov
nih služb in vseh proizvajalcev 
teh obratov.m

I z  prej navedenih vidikov in 
na osnovi pripomb na I. osnu
tek družbenega plana je pripra
va proizvodnje posredovala gro
be podatke o dejanskih možnih 
proizvodnih kapacitetah suro
vinskega in emajlirskega obra
ta v naslednji obliki:

1. Absolutne proizvodne ka
pacitete v obratu surovinske 
predelave in emajlirnice v Ce
lju, je možno koristiti le do na
slednje višine:

— do 1. aprila načrtuje
mo proizvodnjo po doseda
njem ustaljenem času z eno 
prosto soboto v mesecu. Iz 
prednjega sledi, da imamo 
na voljo do tega dne 75 de
lovnih dni,

— od L aprila naprej 
predvidevamo prehod na 
42. umi teden z formira
njem četrte dodatne izme
ne na delovnih mestih, sku
pinah, službah in obratih, 
kjerkoli se pokaže proiz
vodno ozko grlo v odnosu 
do potreb tržišča.

2. Prehod na 42-urni teden s 
štirimi formacijskimi izmena
mi; za delo v treh proizvodnih 
izmenah, s koriščenjem sobot
nih, nedeljskih in nočnih kapa
citet, predvidevamo, da bo ko
misija določila naslednje obra
te ali proizvodne skupine:

— obrat emajlirnica v 
Celju;

— obrat surovinske izde
lave emajliranih izdelkov v 
Celju, pri tem se izključu
jejo vse proizvodne relaci
je, kjer ni potrebno, da se 
uvaja četrta formacijska iz
mena;

— zavijalnica, skladišče 
emajliranih izdelkov in od
prema;

— v obratu VII naj bi 
delovala v štirih formacij
skih izmenah le emajlirni
ca, montažni in surovinski 
oddelki pa le tam, kjer bi 
se za to pokazala potreba;

— za obrat za izdelavo 
kotlov pa še ni' dokončno 
odločeno, ker ne vemo, če 
se ta proizvodnja lahko od
vija pri nočnem delu;

— obrat za izdelavo ra
diatorjev se naj v celoti 
vključi v štlriizmensko for
macijsko delo;

— obrat v Kraševcu in 
vsi ostali obrati naj bi 
uvedli štiriizmensko forma
cijsko delo le pri ozkih gr
lih.

Dokončno situacijo za prehod 
na 42-urni delovni teden do 1. 
aprila 1969 bo izdelala za to po
stavljena komisija, ker so nam

reč predložene rešitve le glo
balne, in jih nakazuje že vsak
danja praksa. Zato bodo mora
le biti meritve kapacitet do 1. 
aprila 1969 bolj natančno dolo
čene.

Kot je že ugotovljeno je 
najbolj zapleteno planiranje v 
surovinski izdelavi emajliranih 
izdelkov ter prehod te proizvod
nje v emajlirnico. V tem druž
benem planu dajemo poudarek 
prav temu problemu in smo to 
v nadaljnjem besedilu posebej 
obdelali. Za druge obrate je 
precej laže, zato ne bomo daja
li posebnega komentarja, ker 
ga bo morala nakazati razpra
va okrog proizvodnega plana in 
komisija za prehod na 42-urni 
delovni teden do 1. aprila 1969.

Za samo proizvodnjo v vseh 
emajlirnicah in v zvezi z njimi 
tudi surovinska izdelava pred
vsem v emajlirnici in surovin
skem obratu v Celju, predvide
vamo v soglasju s pripravo de
la naslednji izkoristek proiz
vodnih kapacitet:

— fond delovnih dni v letu 
365 dni

— medfazni dnevi praz
nikov 10 dni

■— vsaka 4. nedelja naj bi 
bila prosta zaradi manj
ših remontov 12 dni

— vsako soboto v zadnji 
izmeni porabimo 4 ure 
za menjavo rešetk pri 
emajlimih pečeh (180: 
24) 7 dni

— redni remonti zapored
no 90 dni je 20% pro
dukta 18 dni

— od tega moramo še od
šteti sobote in nedelje

(Nadaljevanje na 3. strani)

Na 4. redni delovni konferenci organizacije ZK so sprejeli 8 novih 
članov — Na sliki sprejem Mitje Černeta (več o tem na 2. strani)

š te d iln ik  tip  205 — zn a m k e  
T O B I, k i je  še  danes m a r
s ik a te r i g o sp o d in ji v  za d o 
v o ljs tv o . Š te v ilo  za p o slen ih  
se  je  veča lo  k a k o r  tu d i p ro 
izvo d n ja . P rip ra v lja ln e  
slu žb e  so  n a čr to va le  no ve  
pro izvo d e . V  le tu  1956 so  
priče li s  p ro iz v o d n jo  1201 
k o m p re so r sk ih  h la d iln iko v  
po  licen c i »Linde«, k i  so  bi
li tu d i p rv i n a  ju g o slo va n 
s k e m  trž išču . V  p o d je t ju  
so  izv rš ili reo rgan izac ijo  
p ro iz v o d n je  te r  p re u sm e r i
tev. M izn e  š te d iln ik e  so  
o p u s ti li  te r  o d s to p ili seda
n je m u  p ro izva ja lc u  »Gore- 
iju«  v  V e len ju . O ko v je  in  
osta lo  k o v in sk o  g a la n terijo  
pa je  p revze la  tovarna  
»Lož« na  D o len jskem . I z  
T o va rn e  o k o v ja  in  p ločev i
n a s tih  izd e lk o v  je  n asta la  
T ovarna  te rm o -e lek tr ičn ih  
p ro izvo d o v , k i se  je  specia 
lizira la  iz k lju č n o  za izde la 
vo  g o sp o d in js k ih  apara tov , 
k i so  b ili vo d iln i v  k v a lite 
ti, ta k o  da s p ro d a jo  n i bi-, 
lo težav. T a k o  se  je  ' t u d i  
b ru to  p r o d u k t  poveča l od  
48 m ilijo n o v  in  164 za p o sle 
nih v  le tu  1950 na  2,4 m i l i - ' 
ja rd e  d in  in  720 za p o slen ih  
v le tu  1962.

T a k o  je  b il le ta  1962 do
sežen  d ru g i c ik lu s  ra zvo ja  
(o p re m a  in  s tr o ji)  te r  s  
te m  d o se žen o  p o ve ča n je  
p ro iz v o d n je  za  50% . T a ko  
je  b il p re d v id e n  b ru to  p ro 
d u k t  za  le to  1963 že  3,95 
m ilija rd e . T o  p o ve ča n je  je  
bilo rea lno , sa j je  te m e ljilo  
na  d e ja n s k ih  z m o žn o s tih  
p ro iz v o d n ih  zm o g ljivo s ti , 
ka d ro v  in  ra zm e r  na  d o m a 
če m  trž išču . T oda  le ta  1963 
je  za rad i p o litičn ih  ko n cep 
to v  p r iš lo  do  zd ru ž itv e  
H IM O -T O B I, v  p o d je tje  E M  
M aribor. Ž e v  p e r sp e k tiv 
n e m  p ro g ra m u  novega  p o d 
je tja  do  le ta  1970 je  bilo  
p red v id en o , da  se  T O B I-jb  
o d v za m e  p ro iz vo d n ja  hla
d iln ika , le ta  1966 pa  tu d i  
p ro iz v o d n ja  š te d iln ik a  in  
d ru g ih  izd e lk o v , razen  izde
lave g re ln ih  te le s  za  d ruga  
p o d je tja . K e r  ob  o d v ze m u  
o ziro m a  zm a n jša n ju  p ro iz
vo dnega  p ro g ra m a  n i p red 
v id en a  n o b en a  nova  p ro iz
vo d n ja  v  T O B I-ju , se  ko 
le k tiv  s  ta k šn o  p e r sp e k tiv o  
n i s tr in ja l. K e r  v o d s tv o  
p o d je tja  E M  M a rib o r n i 
bilo p r ip r a v lje n o  za o b ra t v  
B is tr ic i v lo ž iti  n i t i  d a n a rja  
in  n iso  p r ip ra v lja li n o v ih  
izd e lk o v  za  trž išče , je  p ro 
izv o d n ja  p o s ta la  n e ren ta 
b ilna , sa m  o b ra t pa  o bso 
jen  na  lik v id a c ijo . Z a to  je  
k o le k t iv  v ze l re š ite v  v  sv o 
je  ro k e  te r  je  p r iš lo  d o  p ri
k l ju č i tv e  k  E M O  C elje.

V e s  ra zv o j in  te žk e  čase  
od  u s ta n o v itv e  p a  d o  d a n es  
je  p re ž ive lo  ve č je  š te v ilo  
n a ših  sode lavcev . O b p ra z
n o va n ju  40-letnice j im  če
s ti ta m o !

R o b n ik  M ilan
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Četrta redna delovna konferenca članov organizacije ZK
Komunisti posvetili del konference 25-letnici ustanovitve 
AVNOJ — Sprejem novih članov — Razprava o moralno po
litičnem stanju, aktivnosti in odgovornosti članov ZK

Minula konferenca članov ZK 
je potekala v začetku v res sve
čanem vzdušju, saj je uvodno 
besedo ob 25-letnici AVNOJ po
vzel Stane Verbič, naj starejši 
komunist v kolektivu in s tem 
počastil spomin na ta veliki do
godek v zgodovini osvobodilne
ga boja naših narodov. Še pose
bej pa je k takšnemu vzdušju 
prispevala navzočnost predstav
nikov' sorodnih kolektivov iz 
Češkoslovaške, ki so bili te dni 
V Celju in so se udeležili tudi 
naše konference.

V organizacijo Zveze komu
nistov so na tej konferenci spre
jeli osem novih članov Vlada 
Šorlija, Nado Rezar, Srečka Ma
lina, Martina Motoha, Dimitrija 
Černeta, Slavka Henča in Vlada 
Stanjka ter Olgo Pirc.

Gost iz češkoslovaške Jaroslav 
Dornjak, direktor emajlirnice 
Norma iz Friedlandta ... »za
hvaljujem za moralno podporo 
v minulih težkih dneh ...«

Za 3. točko dnevnega reda je 
komisija za razvoj in (Organiza
cijska vprašanja organizacije 
Zveze komunistov v naši tovar
ni pripravila obsežno gradivo o 
moralno-političnem stanju, ak
tivnosti in odgovornosti članov 
ZK, v katerem so obravnavali

oblike dela in notranje odnose, 
politično odgovornost članov 
ZK za uveljavljanje sprejetih 
načel v zvezi z gospodarjenjem, 
z novo organizacijo dela in na
daljnjim razvojem samouprav
ljanja v kolektivu ter analizo 
članstva in kadrovsko politiko 
v osnovni organizaciji ZK EMO.

RaZprava je bila živahna in 
plodna. Domala vsi diskutanti 
so pozdravili pobudo, da ta kon
ferenca obravnava politično in 
moralno odgovornost članov 
Zveze komunistov. Čeprav so se 
mnogi dotaknili prav konkret
nih primerov, pa je konferenca 
izzvenela kot res pozitiven de
lovni sestanek. Posebej naj 
omenimo razpravo Ivana Čen
daka, ki se je vprašanja odgo
vornosti lotil s stališča gospo
darjenja in poslovanja, nato 
Staneta Verbiča, ki je ob
ravnaval vprašanje odgovorno
sti s stališča enotnega nastopa
nja in v odnosu do vzgoje mla
dih, Branka Šlandra, ki je po
ročal o delu mladih in o poka
zateljih nedavne ankete o delu 
mladinskega aktiva v tovarni, 
Toneta Bornška, ki je govoril o 
vključevanju mladih v Zvezo 
komunistov in o prešibki vzpod
budi mladim pri delu, Vere Vo- 
debove, ki je načela vprašanje 
nagrajevanja in s tem v zvezi 
destimuliranje delavcev, Stane
ta Dvoršaka, ko se je lotil' di
scipline in delovne vneme, Her
mana Gabra, ki je kot za njim 
Emil Žlender hačel vprašanje 
prodaje odpadnih radiatorjev 
in tudi vprašanje zavesti posa
meznikov v kolektivu, Vilija 
Končana, ki je ponovno opozo
ril na slabo udeležbo komuni
stov na tej konferenci, saj je bi
lo prav to ožigosano že na prejš
nji konferenci organizacije ZK

in se je na osnovi tega vpraša
nje odgovornosti kar samo vsi
ljevalo, Čeda Deletiča, ki je po
udaril, da bomo morali po
manjkljivost kaznovati z inter
nimi akti in se je lotiti tudi po 
tej poti, pa še Vlasta Kostiča iz 
obrata VI., ki je poročal o delu 
aktiva v Kruševcu in predstav
nika obrata VII., ki je poročal 
o uspešno opravljeni posebni 
nalogi tega obrata ter Jožeta 
Turnška, ki je omenil sedanje 
pojave v zvezi š tem, ter pouda
ril, da naj v sedanjem obdobju 
bolj kot kdajkoli ravnamo po 
pravilnikih in internih predpi
sih, ko ?mo v vrtincu pritiska z 
vseh strani.

Na mnoge omembe je glavni 
direktqr Rado Bremec obširno 
in tehtno odgovoril, predvsem 
pa je poudaril, da bomo morali 
v prihodnje prevzeti precejšnje 
naloge iri obveznosti, da bomo 
morali pri reševanju teh tudi 
uspeti, da bomo lahko živeli ta
ko in bolje kot doslej.

Olga Vrabičeva... »vprašanje 
odgovornosti, je vprašanje na
predka socialistične družbe«

Predsednica Skupščine obči
ne Celje Olga Vrabičeva, ki je

prišla na našo konferenco, je 
poudarila, če v kratkem povza
memo njene misli, da »je naš 
samoupravni razvoj storil po V. 
kongresu pomemben korak na
prej in je danes torej vprašanje 
odgovornosti vprašanje napred
ka socialistične družbe, ki se ne 
odraža več v pod in nadrejeno
sti, ampak tudi v širšem delo
krogu, še posebej pa je odgovor
nost komunistov odgovornost 
avantgarde delavskega razreda, 
ki ustvarja nove družbene od
nose. V naši družbi pa moramo 
omeniti še odgovornost organov 
upravljanja, ki je v našem si
stemu občasno še skrivalnica za 
nekatere predlagatelje. Moramo 
doseči, da bo delavski svet spre
jel sklep, vendar na predlog 
strokovne službe, in strokov
nost predloga bo morala takšna 
služba tudi utemeljiti. Stvar de
lavskega sveta je, da s sklepom 
službi omogoči nemoteno delo, 
prav tako pa je n. pr. stvar stro
kovne službe, da opozori delav
ski svet pred sklepom na more
bitne posledice. V tem primeru 
je seveda potem po sprejetju 
takšnega sklepa odgovornost 
delavskega sveta.

Vsi si moramo prizadevati za 
povečanje družbene imovine. To 
tovarno h. pr. upravljati mora
mo najbolje in najbolje lahko 
to naredijo njeni ljudje. S tem 
napredkom tovarne pa gre na
prej tudi družba in družba mo
ra napredovati. Prav organiza
cija Zveze komufiistov mora po
skrbeti, da bo vključila v svoje 
vrste tiste člane, ki bodo pri
spevali k razvoju in sama izlo
čila tiste, ki razvoj zavirajo. 
Kajti člani ZK imajo tudi poli
tično odgovornost in to mora
mo oblikovati tudi preko več 
razprav in več sodelovanja, ta
ko da bomo tudi današnje nove 
člane vzpodbudili k delovanju.«

Člani ZK EMO in gostje sledijo živahni razpravi

DOPISNA OSEMLETKA
Leta 1967 so se v našem podjetju začeli izobraževati prvi 

člani kolektiva v osemletki na dopisni način. V podjetju je 
bila ustanovljena skupina za I. stopnjo osemletke, to je ža 
5. in 6. razred ter skupina za II. stopnjo osemletke, to je za 
7. in 8. razred. Pouk je potekal v prostorih podjetja pod po
kroviteljstvom Dopisne delavske univerze — Ljubljana. DDU 
nudi določeno število predavanj in izda po uspešnem šolanju 
spričevala.

V šolskem letu 1967/68 se je vpisalo v I. stopnjo osem
letke, to je v 5. in 6. razred 17 slušateljev, od katerih jih je 
6 izstopilo. V rednem roku so šolanje končali vsi ostali slu
šatelji. Vsi so se tudi vpisali v II. stopnjo osemletke.

V istem šolskem letu se je vpisalo v II. stopnjo, to je v 
7. in 8. razred 25 slušateljev, od katerih jih je 5 odstopilo. 
V rednem roku je šolanje končalo 12 slušateljev ali 60 %. 
Glede na zaposlenost (nekateri delajo tudi v treh izmenah) 
je procent zelo ugoden, njihova povprečna ocena uspeha pa 
3,4.

V šolskem letu 1968/69 so se vpisali v I. stopnjo 3 sluša
telji in v II. stopnjo 24 slušateljev. Vsi slušatelji so že uspeš
no opravili tretino izpitov.

. Jože Černelč



NAŠ D R U Ž B E N I  N A Č R T  ZA LETO 1969
OSTANE NA VOLJO LETNIH 
DNEVNIH KAPACITET 318 dni 
ZA LETO 1969 JE DNEVNIH 
KAPACITET 306

V zvezi s pripombami na I. 
osnutek družbenega plana, kjer 
so prizadeti obrati, ki morajo 
reorganizirati delovne formaci
je na 4 izmene, smo dobili raz
ne pripombe, da proizvodnih 
kapacitet v prvotno predloženi 
višini v nobenem primeru ne 
moremo realizirati. Te pripom
be smo vzeli na znanje in smo 
jih skoraj v celoti upoštevali. 
Namreč smo za to, da je vsaka
4. nedelja v mesecu za manjše 
remonte prosta.

S TEM SO SODELAVCI V 
PRVEM SEDEMTEDENSKEM 
KROGOTOKU PROSTI TRI NE
DELJE IN V DRUGEM SEDEM
TEDENSKEM CIKLUSU ŠTI
RI NEDELJE IN DVE SOBO
TI. TOREJ JE S TEMI TEZA
MI PROSTIH NEDELJ POLO
VICA.

S tem smo nekoliko ublažili 
odpor do te oblike dela tistih, 
ki hočejo za 42-urni teden ime
ti izključno prosto soboto in ne
deljo. Toda tem željam v celoti 
podjetje lahko trenutno ustre
že samo delno, ker nas objek
tivne razmere v zvezi z obnovo 
podjetja ter razmerami na tr
žišču v to silijo. Saj predvide
vajo konkurenčna podjetja v 
naslednjih dveh letih povečati
4—5 tisoč ton proizvodnje pred
vsem emajlirane posode za do
mače tržišče. S tem nam grozi 
nevarnost, da nas spodrinejo s 
tržišča, če tržišča ne bomo ob
držali. Posledice bi bile za na
še podjetje zelo težke, saj bi se 
pozneje morali odločiti ali za 
odpuščanje delovne sile iz emaj- 
lirnice v Celju ali pa za zniža
nje osebnih dohodkov, ki so že 
itak prenizki.

Štiriizmensko delo naj bi po
tekalo po sistemu šest dni dela 
in dva dni prosta ali pa tri dni 
dela in en dan prost. Odvisno 
od tega, za kaj se bomo odloči
li. V tistem tednu, ko bo pro
sta nedelja za vse, bo pa prost 
samo en dan. Delo izmen se bo 
menjalo v prvem primeru dva 
dni zjutraj, dva dni popoldan, 
dva dni ponoči in dva dni pro
sta. V drugem primeru, če bi 
se za to odločili, da bi delali 
tri dni in en dan prost, bi pa de
lali en dan dopoldne, en dan 
popoldne, en dan ponoči in en 
dan prost. V vsakem primeru 
pa bo imel vsak med nami pov
prečno vsako drugo nedeljo 
prosto.

Če pa bi se vkljub posledicam 
odločili za prosto soboto, t. j. 
za pet dnevni delovni teden, bi 
morali zaradi nižje proizvodnje 
znižati osebne dohodke naj
manj za 9—10 odstotkov. To je 
v trenutnem položaju nemogo
če, ker bi s takim ukrepom zni
žali ne le osebne prejemke, 
marveč tudi možnosti hitrejše
ga razvoja podjetja itd., itd.

Za prehod na 42-urni delovni 
teden smo pri dnevnih kapacite
tah za proizvodni zagon v emaj- 
lirnici in surovinskem obratu v 
lirnici in surovinskem obratu, 
v Celju polzeli povprečne 
možne kapacitete 306 X 68.000 = 
= 20,808.000 komadov (dnevno 
68.000) finalnih emajliranih iz
delkov v letu 1969 s tem, da 
smo predvideli preusmeritev 
stimulacijskih kriterijev vodil
nih v obratih na komponente 
preseganja planskih nalog, kar 
je v trenutni situaciji najbolj 
realno in računamo, da bodo 
proizvodni obrati, če jim bo po
dana zmerna startna osnova, 
presegali te planske naloge od 
5 do 10 odstotkov. To bo prav 
gotovo ugodno vplivalo na mo
bilizacijo volje za akcijo in so
delovanje proizvodnih"' obratov 
s službami.

Pri formiranju četrte forma
cijske izmene, v emajlirnicah, je 
potrebno preden preidemo ha 
42-urni delovni teden proučiti 
vse mogoče dosedanje proizvod
ne negativne odklone, predvsem 
pri delovni sili, kjer se ti odra
žajo v nedisciplini in v 12—16 
odstotkov povprečno bolezen
skih in dopustnih izostankov z 
delovnih mest. Zaradi te odsot
nosti z delovnih mest predlaga
mo za ublažitev formiranje gib
ljive delovne skupine starejših 
večstransko usposobljenih de
lavcev, ki bodo po potrebi pre
meščeni tja, kjer kapacitete v 
danem trenutku zaradi objek
tivnih vzrokov izpadajo. S tem 
bi bilo tudi laže odobravati do
puste po želji posameznikov 
itd.

Ti premični delavci bi naj bi
li nekoliko bolje nagrajeni^kot 
ostali.

Kljub temu, da bomo pričeli 
z 42-urnim delovnim tednom 
šele v drugem četrtletju, obsto
ja realna možnost, da bomo 
dvignili produkt emajliranih iz
delkov v celjskih obratih v od
nosu do letošnjega leta za več 
kot 20% po količini in vredno
sti. ..,

Če vrednotimo to razliko, 
ustvarimo večji promet za ca.
2,5 milijarde Š-din in če to raz
členimo na strukturo stroškov 
in dohodkov, dobimo naslednjo 
sliko:

Za povečan obseg proizvod
nje je treba upoštevati, da se 
cenik osebnih dohodkov za eno
te vezane s kriterijem na pro
met in dohodek za to razliko v 
prometu in dohodku relativno 
zniža, ker pa morajo za to raz
liko indirektni deiavci v eno
tah, ki so vezane na kriterije 
prodaje in dohodka dvigniti 
8,33 % produktivnost dela za 
skrajšan delovni čas. Če ne bi 
tega upoštevali, bi prišle te eno
te V  ugodnejši položaj napram 
proizvodnim'enotam — namreč 
imele bi večji promet in skraj

doseganje planskih nalog, so 
vedno postavljene pogoje izpol
njevali in prav gotovo, jih bodo 
tudi tokrat. Za vse ostale obra
te velja isto načelo in' isti po
goji kot za emajlirnico in suro
vinski obrat v Celju, le da jih 
posebej ne omenjamo, in da jih 
je treba pri vsaki tehnološki 
potezi dosledno načrtovati in 
izvrševati.

PROIZVODNI PLAN V CE
LOTI BI POTEMTAKEM, ČE 
UPOŠTEVAMO VSE OBRATE, 
PORASEL NAPRAM PLANU V 
LETU 1968:

Plan 1969 Plan 1968 I n d e k s
Fizič. str. Vred. str. Vred. str. Fizič. str. 3:1 4:2

Celje 84 82 67 66 104 107
Bistrica 9 13 28 29 417 321
Kruševac 7 5 5 5 103 123
SKUPAJ 100 100 109 100 131 141

šani delovni čas. S tem bi se 
znižala tudi predvidena večja 
akumulacija za ca. 200—250 mi
lijonov S-din. Za proizvodne de
lavce, ki delajo po normi, in ti
ste, ki so vezani indirektno na 
norme, moramo popraviti nor
mo in cenike v korist vsakemu 
posamezniku za 8,33% skrajša
nega delovnega časa.

Akumulacija, ki je prikazana 
kot prihranek v prejšnji razpre
delnici je zagotovljena le v pri
meru, če ne zaposlimo več kot 
400 delavcev izven podjetja za 
proizvodno relacijo od surovin
skega obrata pa vse do skladi
šča gotove posode, če pa bomo 
zaposlili več kot predvidevamo 
in, če ne bomo ustrezno poveče
vali proizvodnje nad planom, se 
bo ta akumulacija jasno zniže
vala. Torej če hočemo doseči 
predvidena razmerja v celot
nem družbenem planu, moramo 
izpolniti dva pogoja, in sicer:

1. to višjo proizvodnjo emaj
lirane posode dosežemo z le 400 
novo zaposlenimi delavci,

2. vsako povečanje zaposleno
sti nad to številko (400) mora 
kriti še višja proizvodnja. To 
velja tudi za ostale obrate, 
predvsem za proizvodnjo obra
ta VII Bistrica.

Dosedanje izkušnje kažejo, da 
če stimuliramo proizvodnjo za
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Direktni stroški materiala 36 9.000
OD proizvodni 13 3.250 —5.900
OD režije 21 5.250 5.250 5.250
Fiksni stroški (80%) 22 5.500 4.400 - 4.400
Dobiček 5 1.250 1.250 1250
Bonifikacije 2 500
Popusti za kvaliteto 1 250
SKUPAJ 100 25.000 10,900 5.000

torej po obsegu za 31 odstotkov 
in vrednostno za 41 odstotkov. 
Največ se poveča proizvodnja v 
obratu VII zaradi uvajanja no
vih izdelkov (oljne peči in peči 
na trda goriva).

Naš družbeni načrt za prihod
nje leto je postavljen na osnovi 
proizvodnih zmogljivosti in na 
osnovi dejanskih možnosti pro
daje, torej so zastavljene nalo
ge odraz vsega tistega, kar bi 
lahko naredili in prodali ob za
dostnih obratnih sredstvih. Ve
mo, da teh ni dovolj, zato bo
mo naše obveznosti morali iz
polnjevati čimbolje ob sred
stvih, ki bodo na voljo.

S prej predloženimi tezami 
družbenega plana moramo rea
lizirati osnovne cilje, ki jih za
črtujemo v našem kratkoroč
nem razvojnem planu podjetja, 
da prodiramo na tržišče in za
gotovimo večji proizvodni 
vzpon z novimi izdelki ter dvig 
produktivnosti zaposlenih, da 
maksimalno izkoriščamo obsto
ječe kapacitete tistega dela pro
izvodnje, ki mu je zagotovljen 
tržni plasman in da dokončno 
usmerimo prizadevanja za iz
boljšanje tehnološke organiza
cije dela v proizvodnji in admi
nistraciji.

Zaradi spreminjanja pogojev 
dela, ob delovanju gospodarske 
in družbene reforme in ob uva
janju v organizacijo planiranja 
metodo drsnega planiranja, mm 
ramo naše plane nenehno z me
seca v mesec spreminjati in jih 
prilagajati tržnim potrebam. 
Zato predlagamo upravnemu 
odboru in delavskemu svetu, da 
potrdita v družbenem planu za 
leto 1969 le okvirne dohodkov
ne cilje, ki so zasnovani na 
predloženih komadnih količi
nah, katere lahko med letom 
službe menjajo, pri -čemer ne 
smejo zniževati osnovnih do
hodkovnih ciljev.

' (Nadaljevanje na zadnji strani)
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KAJ PRIČA KU JEM O OD NOVE KOTLARNE
Z nekaterimi članki smo v le

tošnjem poletju in jeseni sku
šali prikazati, kakšne so po
manjkljivosti sedanjih kotlarn 
in pripadajočih omrežij. Upa
mo, da nam je to vsaj delno 
uspelo.

Danes pa še povejmo, kaj 
smo predvideli, da nam bo dala

težkim kurilnim oljem (mazu
tom), zelo preprosto bi ju pa 
bilo mogoče preurediti za kur
jenje s plini. Zaradi mazuta je 
bilo treba torej ob novi kotlar
ni zgraditi tudi skladišče teko
čih goriv. (Sedaj posebno ure
jenih skladišč za premog nima
mo).

Medtem ko je zunanji videz kotlarne že kar spodoben, 
je notranjščina potrebna še marsičesa

nova kotlarna in postopna re
konstrukcija skoraj vseh omre
žij. (Danes je obnovljeno nam
reč le ogrevno omrežje v re
konstruiranih surovinskih obra
tih, kar smo že omenili).

Nova kotlarna bo imela v se
danji (prvi) fazi le dva kotla-, 
medtem ko imamo sedaj v ce
lotni tovarni 12 kotlov.

Vse sedanje kotle kurimo s 
premogom, razen enega, ki rabi 
za gorivo generatorski plin. No
va dva kotla pa bomo kurili s

To skladišče tekočih goriv 
(rezervoar za mazut) s črpalno 
postajo naj bi — po potrebi po
večano — v prihodnih letih slu
žilo tudi za  napajanje vseh pe
či, ki jih danes kurimo z gene
ratorskim plinom. S tem bi od
padli sedanji plinski generator
ji-

Toliko mimogrede o mazutni 
postaji.

Kaj pa pričakujemo od nove 
kotlarne?

1. Nova kotlarna mora po

Kadar pri delu kaj zaškriplje, se je potrebno dogovoriti na licu 
mesta in ob načrtu; tokrat v prvem nadstropju na koti 3,50

Pri delu je treba veščih rok. 
Slika prikazuje reduciranje cevi
projektih zadostiti vsem seda
njim potrebam po toplotni 
energiji, to pomeni, da mora 
dati dovolj primerne toplotne

energije v obliki vroče vode za 
vse sedanje tehnološke porabni
ke, razen tega pa seveda v zim
skem času tudi dovolj za pošte
no ogrevanje vseh obstoječih 
objektov.

2. Nova kotlarna pa mora 
imeti še tudi dovolj rezervnih 
zmogljivosti za potrebe prihod
njih 5 do 15 let, kar je pač od
visno od rasti podjetja. Po iz
črpanju teh rezerv bo mogoče 
z manjšimi stroški postaviti v 
kotlarni dodatne naprave.

3. H gornjima dvema točka
ma pa moramo pripomniti, da 
njuna izpolnitev sama zase še 
ne pomeni nič, ker je potrebno 
preurediti oziroma popolnoma 
obnoviti približno dve tretjini 
obstoječih omrežij (tehnološko 
in nekatera ogrevna omrežja), 
da bo nova kotlarna lahko iz
koriščena in da bo dajala tisto, 
za kar je namenjena. Potrebna 
dela so v teku.

Ko bodo naštete tri točke iz
polnjene, bo zaključena ena 
važnih energetskih rekonstruk
cij v našem podjetju.,

Rafko Ajdnik

Po poštenem delu pride pošteno plačilo ali vsaj priboljšek. De
lavci podjetja Termoelektro si ga priskrbijo kar sami in sicer tako, 

da si spečejo jagnje, kot prikazuje naša slika

V EMAJLIH NE DOBIJO PRAVOČASNO POLIZDELKOV
Svet delovne enote emajlirni- 

ce je razpravljal o planu proiz
vodnje v mesecu novembru. Iz 
te razprave sklepamo, da je ve
liko dobre volje za dosego pla
na, vendar jih nekaj ovira. Pre
delovalnica kovin jim ne dobav
lja pravočasno artiklov za emaj
liranje. Zaradi tega niso mogli 
sprejeti obveznosti za dosego 
predvidenega plana po količini 
in zahtevajo potrebne ukrepe, 
da bo emajlirnica redno in pra
vočasno dobivala artikle za 
emajliranje. Svet te delovne 
enote je tudi sklenil, da nagradi

-nekatere vodilne sodelavce za 
njihovo prizadevno delo in da 
se jim ta nagrada izplača iz pre
sežka njihove delovne enote.

Glede predlaganih sprememb 
pravilnika o pospeševanju sta
novanjske gradnje sicer niso 
proti spremembam, zavzeli pa 
so stališče, naj bi poiskali pri
mernejši način financiranja sta
novanjske gradnje.

Sklenili so tudi, da bodo ko
palnice vedno odprte, ko emaj
lirnica obratuje in da se pre
skrbi brisače tudi za izbočarje.



I Z  D E L O V N I H  E N O T
T o p iln ica

T R E N U T N O  P R E V E C  
P R ID N IH  R O K . TODA

T O V A R IŠT V O  N A  PR V E M  
M E S T U

K er  je  b il  p la n  p ro izv o d n je  
fr i t  sp r e m e n je n , je  v  to p iln ic i 
p r e v e č  z a p o s le n ih . O te m  v p ra 
ša n ju  je  ra z p r a v lja l sv e t  t e  d e
lo v n e  e n o te  n a  e n i za d n jih  se j  
in  s e  za v ze l, d a  b i d o lo č e n o  š te 
v ilo  d e la v cev  iz  te  e n o te  z a p o s li
li v  d ru g ih  d e lo v n ih  e n o ta h . Za
d o lž ili  s o  k o m is ijo  za  d e lo v n a  
ra zm erja  n a j o d lo č i, k a te r i so 
d e la v c i b o d o  o d š li  n a  d e lo  v  
d ru g e  d e lo v n e  e n o te . K o m is ija  
j e  sv o j p r e d lo g  p red lo ž ila  sv e tu  
d e lo v n e  e n o te  in  ta  g a  j e  so 
g la sn o  p o tr d il. D e la v sk i sv e t  o z i
r o m a  sv e t  d e lo v n e  e n o te  je  sk le 
n il naj k a d r o v sk a  slu žb a  zap o
s li, č e  j e  le  m o g o č e  te  n jih o v e  
so d e la v c e  n a  ta k ih  d e lo v n ih  m e
s t ih  v  d ru g ih  d e lo v n ih  en o ta h , 
d a  b o d o  p r e je m a li v sa j en a k e  
o se b n e  d o h o d k e  k o t  so  j ih  p re
je m a li d o s le j .

S v e t d e lo v n e  e n o te  je  razp rav
lja l še  o  n e to v a r išk e m  o d n o su
J. P ., k i j e  g r o z il sv o je m u  sku- 
p in o v o d j i R . S . s  f iz ič n im  o b ra 
č u n o m  z a to  k er  je  m o ra l z a ča s
n o  z a p u s t it i d e lo  v  to p iln ic i in  
se  z a p o s lit i v  d ru g i d e lo v n i en o 
ti za ra d i z m a n jša n ja  o b se g a  
p r o iz v o d n je  v  to p iln ic i. Č lan i de
la v sk e g a  sv e ta  d e lo v n e  e n o te  (v  
te j  d e lo v n i e n o t i s o  č la n i sv e ta  
v s i z a p o s le n i v  e n o t i)  s o  o s tro  
o b so d ili ta k o  n e to v a r išk o  o b n a 
ša n je  J. P . S k le n ili  so , d a  m u  
d a jo  m o ž n o s t  n a j s e  p o b o ljša  in  
č e  b o  to  s to r il  ga  b o d o  v  le tu  
1969 sp e t sp r e je li  v  sv o j k o lek 
tiv  in  m u  d a li d e lo  n a  p r im er
n e m  d e lo v n e m  m e s tu . J. P . je  
o b lju b il , d a  b o  to  s to r il.

T ak  n a č in  u r e ja n ja  m e d se b o j
n ih  o d n o so v  k o t  g a  je  v  tem  
p r im e r u  za v z e l sv e t  te  d e lo v n e  
e n o te  je  r e s  to v a r išk i, p ra v ičen  
in  p ra v ilen . D o b ro  b i b ilo , č e  b i 
p o sn e m a li tu d i d ru g i tak  h u m a n  
in  u č in k o v it  n a č in  u re ja n ja  
m e d s e b o jn ih  o d n o so v  in  to v a r i
šk e  k r it ik e  in  p rep r iča n i sm o  
la h k o , d a  b i s e  m a rs ik a j iz b o lj
ša lo .

V iz d e lo v a ln ic i  
k o t lo v  m en ja ti 

s is tem  d e la
Potem, ko je predsednik sve

ta delovne enote delavnice kot
lov na zadnji seji predlagal do
kaj obširen dnevni red, se je 
razvila zelo razgibana razprava 
o vseh vprašanjih, ki jih je za
jemal dnevni red. Pri pregledu 
izvršitve sklepov zadnje seje so 
ugotovili, da bolj redno preje
majo izdelavni material, če je 
ta  na zalogi v  skladišču.

Iz razprave o obveznostih pla
na za mesec oktober sledi, da so 
plan sicer dosegli, vendar bi ga 
še bolje presegli z nekaj nad
urnega dela.

Po krajši smotrni razpravi so 
sprejeli plan za mesec novem
ber in se porazgovorili še o 
planskih nalogah do konca leta. 
Pri razpravi o finančnem poro
čilu za pretekli mesec so se pri 
sklepanju o delitvi osebnih do
hodkov spomnili tudi svojega 
dolgoletnega delavca, ki je od
šel v pokoj in sklenili, da dajo 
tudi njemu nekaj od presežka 
enote. Spomnili so se tudi devet 
mladih delavcev — pripravni
kov, ki delajo v njihovi enoti 
in sklenili, da jih nagradijo, ker 
so pridni pri delu.

Ko je predsednik Tamše pre
čkal predlog za spremembo pra
vilnika o pospeševanju stano
vanjske gradnje in oddajanju 
stanovanj so po daljši razpravi 
izrazili mnenje, da bi taka spre
memba bila mogoča.

Razprava je zajela še razpore
ditev delavcev na delovna me
sta, sistem dela v delavnici, ka
terega bi bilo kot pravijo po
trebno menjati zaradi tega, ker 
v začetku meseca delajo bolj 
lagodno, na koncu meseca pa 
preveč hitijo in zaradi naglice 
lahko trpi tudi kvaliteta dela. 
Delali naj bi bolj enakomerno. 
Tudi o redu in disciplini so 
mnogo govorili. Neopravičeni 
izostankarji od dela so Lesko- 
■še, Rebernik in Durič katerim 
so zaenkrat prizanesli z opomi
nom, vendar naj bi bilo to zad
njikrat.

S tro jn o
k lju č a v n ič a r s tv o  

in  r e m o n ti
Na zboru delovnih ljudi v 

strojnem ključavničarstvu so 
razpravljali poleg plačila za nad
urno delo pri remontu še o dru
gih stvareh, ki jih tarejo in bi 
radi, da bi se uredile. Zbor de
lovnih ljudi je sklical predsed
nik Kovačič Herman na zahte
vo večine članov. Prejšnja leta 
je bil remont v tovarni samo 
enkrat letno, sedaj pa je trikrat 
zaradi česar so za marsikaj pri
krajšani tako oni kot tudi nji
hove družine. Predlogov na 
zboru delovnih ljudi je bilo več. 
Tako so predlagali naj bi dobili 
denarne nagrade tisti remontni 
delavci, ki sodelujejo pri vseh 
treh remontih in to pred red
nim letnimv dopustom ter vsaj 
dva dodatna dneva rednega let
nega dopusta. Govorili so tudi 
o tem, če so možnosti, da bi 
imeli v tovarni kolektivni do
pust, če ni možnosti, da bi 
zmanjšali število remontov od 
treh na enega. Smatrajo, da so 
skozi vse leto prikrajšani za od

dih in družinsko rekreacijo, saj 
morajo delati vse tiste praznike 
(1. maj, novo leto itd.), ko so 
ostali člani kolektiva prosti.

Menili so, da je treba sezna
niti člane kolektiva z njihovim 
delom, da bodo lahko presodili 
nijhove upravičene zahteve. Do
menili so se, da bodo predočili 
svoje težave glavnemu direktor
ju in upravnemu odboru in 
predlagali naj dobijo denarne 
nagrade vsi tisti delavci, ki so 
delali pri vseh treh remontih, 
naj se upošteva remont v anali
tični oceni, denarna nagrada pa 
naj se izplača pred nastopom 
rednega letnega dopusta, pa tu
di vsaj še dva dni dodatnega 
rednega letnega dopusta naj bi 
dobili.

Kritika je zadevala tudi razli
ke pri delitvi presežka, da ga 
namreč nekateri dobijo 80 od
stotkov nekateri pa le 20 odstot
kov.

V d e la v n ic i  
ra d ia to r je v  n o v a  
a n a lit ič n a  o c e n a  

d e lo v n ih  m e st
Na zadnji seji sveta delovne 

enote delavnice radiatorjev so 
razpravljali o predlogu nove 
analitične ocene delovnih mest' 
za njihovo delovno enoto, ki jo 
je pripravila kadrovska služba.

Zavzeli so stališče, da naj se 
popravi analitična ocena skupi- 
novodjem ter sklenili, da se ta
ko popravljena analitična oce
na za njihovo delovno enoto 
predloži upravnemu odboru, ki 
bo odločal o predlogu na prvi 
prihodnji seji. Ko bo predlog 
analitične ocene sprejet na 
upravnem odboru, bo dan v raz
pravo kolektivu in potem konč
no predložen delavskemu svetu 
v potrditev.

Disciplina pri delu pa — kot 
ugotavljajo — pri njih ni dob
ra. Zato ser sklenili, da tisti, ki 
bo prišel pijan na delo, ne bo 
smel delati, temveč ga mora 
smenovodja poslati domov in 
bodo tako odsotnost z dela 
smatrali kot neopravičen izosta
nek in tak dan tudi ne bo veljal 
kot redni letni dopust. Brez 
opravičila lahko ostane kdo do
ma samo v primeru bolezni ali 
kakega težjega nesrečnega do
godka v družini, kar pa je tre
ba čimprej javiti vodstvu delav
nice.

DOPISUJTE

v Emajllrec

FRANC ŠTOR
o d h Aj a  v  p o k o j

D aleč je  že  t is ti  dan, k o  je  
F ranc Š to r  n a s to p il delo  v  naši 
tovarn i. T o  je  b ilo  7. ju li ja  1927. 
leta . O d ta k ra t je  m in ilo  enain- 
š tir id e s e t le t. P o te m  je  odše l k  
v o ja k o m  in  se  sp e t v rn il n a  de
lo v  to v a rn o  le ta  1935. M nogo  
bi la h k o  n a p isa li o  n je g o v e m  
p r iza d e v n e m  d e lu  vsa  dolga le
ta  v n a ši to va rn i, toda  naš s ta r i  
m o js te r  dela  je  sk ro m e n , je  
eden  izm e d  m n o g ih  n a ših  ve te 
ranov dela , k i  m a lo  govore  pa  
m no g o  n a red ijo . N jeg o va  odli

ka  je  b ila  in  je  ved n o  v  tem , 
da  p d g u m n o  g leda  v  s tv a rn o s t  
in  išče t e r  tu d i n a jd e  re š ite v  iz  
še  ta k o  za m o ta n e g a  tre n u tn e 
ga p o lo ža ja  v  p r o iz v o d n ji n je 
govega  o bra ta . Da, o b ra t od- 
p re sk o v  in  a v to k o le s  je  re s  »nje
gov«, k o t  so  n je g o v i de lavc i in  
on  n jih o v . T a  o b ra t vo d i tova
riš Š to r  v e s  ča s  p o  ko n č a n i d ru 
gi sv e to v n i vo jn i.

K o  je  b il le ta  1950 izv o lje n  
p rv i d e la v sk i sv e t, n a jd e m o  v  
se zn a m u  izv o lje n ih  č la n o v  tu d i  
F ranca  Š to ra . K o  s e m  ga ta k ra t  
vpraša l, k a j m is li  o  u ve d b i sa 
m o u p ra v lja n ja , m i  je  odgovoril, 
da bo  do b ro , če b o m o  ve č  in  
ved n o  več  p ro izva ja li te r  m o - 
dern iz ira li n a š  za s ta re l s tr o jn i  
park . I n  resi O d ta k ra t pa do  
d a n a šn jih  d n i se  je  p ro iz v o d n ja  
v  v s e j  d o b i sa m o u p ra v lja n ja  
dvigala  le to  za  le to m , le n jeg o 
va že lja  p o  m o d e rn iza c ij i  p ro 
izv o d n je  v  n je g o v e m  o b ra tu  in  
v  to va rn i n a sp lo h  se  n i docela  
uresn ič ila .

P o zn e je  n a jd e m o  im e  tovari
ša  Š to r a  v  s e zn a m u  organov  
u p ra v lja n ja , s in d ika ln ih  fu n k 
c io n a rjev  v  to v a rn i ter d ru žb e 
no  p o lit ič n ih  d e la vcev  n a  te re
nu. Da, tu d i na  s v o je m  te ren u  
je  b il do lga  le ta  p re d se d n ik  
SZD L, pa  še  razne  d ru g e  fu n k 
c ije  je  im e l p o leg  tega.

K o t d o b e r  in  p o žr tv o v a le n  
d elavec  je  b il le ta  1951 o d liko 
van  tu d i z m e d a ljo  dela, v  »svo
jem «  o b ra tu  pa  je  p o s ta v il sa m  
sv o j s p o m e n ik  — s s v o jim  de
lom .
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Pneum okonioze  y naši
(2. nadaljevanje) 
VENTILATORNA FUNKCIJA 

DIHAL:
Pri preučevanju silikoznih obo
lenj in njihove razvojne stopnje 
med delavci naše tovarne ne 
smemo pozabiti ogledati si 
funkcionalnih motenj, ki so po
gost spremljevalec bolnikov s 
silikozo. Gre namreč za zmanj
šanje ventilatorne funkcije di
hal, to je za zmanjšanje pro
stornine pljučnega dihalnega 
prostora in s tem zmanjšanje 
količine izmenjave plinov. Ome
nili smo že na začetku našega 
razlaganja, da začno bolniki s 
tako funkcijsko motnjo težko 
dihati, ker skušajo s forsira- 
njem vdiha nadomestiti izgub
ljeno in zavrto dihalno pot. Za
radi tega napora trpi srce, ki 
sčasoma prične omagovati in 
dihanje postane vse težje. Take 
funkcijske dihalne motnje pa 
nimamo samo pri silikoznih o- 
bolenjih, marveč v večji ali 
manjši meri pri vseh oblikah 
kroničnega bronhitisa. Ker pa 
obe obolenji zelo pogosto nasto-. 
pata istočasno, je težko odloči
ti, koliko gre zmanjšanja dihal
ne funkcije na račun enega in 
koliko na račun drugega obole
nja. Poudariti moramo, da je 
kroničnih bronhitisov med de
lavci naše tovarne zelo mnogo 
in da je to področje našega bo
dočega raziskovanja. Ko'pa pre
učujemo silikoze, je važno po
vedati, da smo pri vseh našte
tih preiskovancih našli zmanj
šano ventilatorno funkcijo le v 
14 primerih in to pri 7 moških 
in 7 ženskah. Odstotek zmanj
šanja ventilatorne funkcije pri 
posameznih primerih ne prese
ga 25. To šo sicer nizke vredno
sti, vendar je z leti pri teh pri
merih pričakovati hitrejše po
slabšanje in moramo torej to 
ugotovitev vzeti z vso resnostjo. 
Med temi 14 primeri so seveda 
tudi taki, pri katerih zaenkrat 
še ni bilo mogoče rentgenograf- 
sko ugotoviti zanesljivih znakov 
silikoze, marveč le sum in prav 
to nas podpira v trditvah, da je 
med našimi delavci mnogo bol
nikov s kroničnim bronhitisom, 
ki v razvitem stadiju v vsakem 
primeru bolj ali manj zmanjšu
je Ventilatorno funkcijo dihal. 
Za nastanek bronhitisa pa je 
zaprašenost delovnega prostora 
prav tako izrednega pomena. Ce 
se borimo proti zaprašenosti, se 
borimo istočasno proti silikozi 
in proti bronhitisu. To si velja 
zapomniti, ko bomo dajali za
ključno oceno zaprašenosti de
lovnih mest v naši tovarni. Ker 
pa tokrat govorimo le o silikozi, 
moramo pošteno priznati, da do 
sedaj odkrita silikozna , obole
nja pri naših delavcih le v zelo 
majhnem procentu pogojujejo 
tudi zmanjšanje ventilatorne 
funkcije dihal, ki je sicer težak 
spremljevalec silikoz. Za sploš

no oceno težine naših primerov 
je to pomemben faktor.
DOBA EKSPOZICIJE (izpostav
ljenosti)

Ob rezultatih zaprašenosti de
lovnega okolja, pri poznavanju 
fizične in delovne dispozicije je 
ugotavljanje časovne ekspozici
je na ogroženem delovnem me
stu vsekakor izredno pomemb
no in zanimivo. Zaradi pomanj
kanja podatkov nam trenutno 
ni mogoče prikazati popolne ča
sovne ekspozicije za vso zajeto 
skupino. Razpolagamo pa s po
datki, ki dajejo temu faktorju 
pomemben poudarek in navse
zadnje resnosti pneumokonioz 
v tovarni EMO določeno težo. 
Že v tabelarnem prikazu rezul
tatov zdravstvenih pregledov 
delavcev na ogroženih delovnih 
mestih opazimo, da ostaja polo
vica rentgenografsko v smislu 
silikotičnih sprememb negativ
nih. Sledeč podatkom o doseda
njem delu pri negativnih najde
mo podatke o izpostavljenosti 
na istem delovnem mestu vse 
do 26 let, nasprotno pa pri ugo
tovljenih silikozah zasledimo 
ponekod najmanjšo časovno iz
postavljenost prahu le nekaj 
mesecev. Posamezne primere bi 
bilo potrebno temeljiteje razis
kati, vendar pa že iz dosedanjih 
pokazateljev sledi ugotovitev:

— za nastanek silikoze niso 
vsi delavci enako dovzetni (pri
meri s 26-letno izpostavljenost
jo so rentgenografsko negativ
ni, drugi z nekajmesečno pa so 
pozitivni); vzroki za različno 
dovzetnost so številni — od pra
ve preobčutljivosti posamezne
ga organizma do raznih oblik 
socialno zdravstvene manjvred
nosti posameznega delavca,

— delavci, ki so pred zaposlit
vijo v EMO delali na ogroženih 
delovnih mestih, so po kratki 
časovni izpostavljenosti v tovar
ni dobili mnogo izrazitejšo obli
ko silikoze.

V dokaz zadnje trditve prika
zujemo nekaj značilnih prime
rov:

— delavec v barvnem mlinu: 
ekspozicija na tem delovnem 
mestu 2 leti, pred tem zaposlen 
3 leta v rudniku Pečovnik;

— delavec v mineralnem mli
nu: na tem delovnem mestu 18 
mesecev, pred tem 14 let v ope
kami;

— delavec v barvnem mlinu: 
na tem delovnem mestu 10 me
secev, prej 9 let zaposlen v ko
vinskem podjetju;

— delavec v barvnem mlinu: 
na tem delovnem mestu 3 me
sece, prej 1 leto gradbeni dela
vec;

— delavka pri brizgalnih ka
binah: na tem delovnem mestu 
17 let, prej 9 let v opekarni;

— delavec v topilnici: tu 6 let, 
pred tem neznano dolgo v kera
mični industriji Liboje;

— delavec v topilnici: tu 6 me
secev, pred tem 3 leta v lesni in
dustriji;

— transporter v topilnici: tu 
10 let, pred. tem 11 let v Štorah;

— brizgalka: ekspozicija 1 le
to, prej 21 let brisalka posode 
(torej na delovnem mestu v 
emajiirnici, ki je dokaj oddalje
no od neposrednega izvora za
prašenosti);

— delavec v topilnici: ekspo
zicija 3 leta, prej 5 let nanaša- 
lec- posode;

— delavec v topilnici: 9 let, 
prej 4 leta v opekarni;

— delavec v topilnici: 1 leto, 
prej 9 let nanašalec emajla;

— brizgalka: na tem delov
nem mestu 2 leti, prej 6 let do- 
našalka posode;

— brizgalka: 8 let, prej 5 let 
v šamotarni;

— delavec v barvnem mlinu: 
2 leti, prej 3 leta pečar pri žgal- 
nih pečeh;

— brizgalka- 6 let, prej 10 let 
robilka v emajiirnici;

— brizgalka: 5 let, prej 4 leta 
robilka v emajiirnici.

V dobo ekspozcije je šteta za
poslitev na ogroženem delov
nem mestu do leta 1964., ko so 
se pričeli prvič redni periodični 
pregledi.

Zgornje primere, ki posebno 
izstopajo, navajamo v oporo 
prepričanju, da predhodna za
poslitev, ki je vezana na prašna- 
to okolje, predisponira delavca 
v novem specifičnem delovnem 
okolju na hitrejši razmah sili- 
kotičnega obolenja. Pri nobe
nem negativnem primeru, pa 
čeprav traja doba izpostavlje
nosti tudi preko 20 let, ni zasle
diti podobne predhodne zapo
slitve. Že ob tem dejstvu in na 
tem mestu poudarimo pomen 
kvalitetnih zdravstvenih pregle- 
nih delovnih mestih.

Med opisanimi pa je tudi 7 
takih delavcev, ki so bili prej

Kakor povsod tako tudi pri 
nas ni ustaljen tak sistem na
grajevanja, ki bi zadovoljil vse 
delovne enote in vsakega delov
nega človeka. Dosedanja anali
tična ocena je že tako spreme
njena in dopolnjena, da nastaja 
vprašanje njene stvarnosti. Na 
zadnji seji sveta poslovnih enot 
upravno administrativnih in 
tehničnih poslovnih enot je bila 
obširna razprava o našem siste
mu nagrajevanja in njegovi iz
popolnitvi. Zidanšek Jože je kot 
predsednik komisije za pripra
vo sprememb dosedanjega si
stema nagrajevanja v skladu s

E A n c ^ ih e o

tovarni
zaposleni na drugih delovnih 
mestih v emajiirnici (nanašalci, 
robilke, pečarji), ki ne veljajo 
za ogrožena delovna mesta, pa 
so po kratkotrajni ekspoziciji 
na novem delovnem mestu rent
genografsko pozitivni. Znova 
poudarjamo zaskrbljenost, da 
je ves prostor emajlirnice po
tencialni nosilec nevarnosti na
stanka pneumokonioz.

SILIKOTUBERKULOZA
Na pljučih, ki so prizadeta po 

silikoznem obolenju, se zelo ra
da pojavi tuberkuloza. Tako 
obolenje potem imenujemo sili- 
kotuberkuloza. Bolezen je mno
go težje zdraviti kot navadno 
tuberkulozo. Seveda je to pri
mer predvsem pri težjih obli
kah silikoze. Mi pri vsej pregle
dani skupini delavcev (300) ni
smo našli niti enega primera 
superinfekcije tuberkuloze. To 
bi po majhni obsežnosti proce
sov tudi težko pričakovali, vsaj 
v večjem številu. Naj nas pa ne
varnost takega obolenja spričo 
trenutnih ugotovitev vendarle 
ne zavara, saj zaprašenost ob
stoji, po prahu obolela pljuča 
pa so za izbruh tuberkuloze ze
lo dovzetna.

INVALIDNOSTI IN 
PREMESTITVE

Od vse skupine 300 pregleda
nih je bilo poleg redne upoko
jitve (3 primeri) zaradi posle
dic pneumokoniotičnega obole
nja invalidsko ocenjenih 6 oseb, 
še posebej pa sfa ustrezno pre
meščena na drugo delovno me
sto 2 delavca. Invalidnost torej 
zavzema zelo majhen obseg, pa 
še ta predstavlja predvsem pre
ventivne ukrepe premeščanja 
na zdravstveno ugodnejša de
lovna mesta v cilju izločenja že 
obolelih oseb od nadaljnjega 
vdihavanja prahu.
(Nadaljevanje na zadnji strani)

sklepi organov upravljanja, se
znanil člane sveta s tezami za 
nagrajevanje, ki jih je ta komi
sija pripravila. Po daljši razpra
vi so zavzeli stališče, da doho
dek ne more biti merilo za na
grajevanje delavcev v tako ime
novanih neproizvodnih enotah 
in tudi ne planirana realizacija, 
temveč le bazna dosežena reali
zacija. Sklenili so, naj predlog 
za spremembo sistema nagraje
vanja, ki ga je sestavila komisi
ja, obravnavajo na zborih de- 
ovnih ljudi, ki naj zavzamejo 

glede tega svoje stališče in ga 
sporoče svetu teh delovnih enot.

Nagrajevanje upravno administrativne 
in tehnične poslovne enote
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Osnovni pokazatelji uspešno

sti vsakega proizvodnega obra
ta temeljijo brez dvoma na do
hodku odnosno čistem dohod
ku, saj je osnovni smoter vsake 
proizvodnje v zagotavljanju 
čim večje akumulativnosti, ki 
omogoča na eni strani stimula- 
tivnejše osebne dohodke, na 
drugi strani pa sredstva za raz
širjeno reprodukcijo (moderni
zacijo tehnoloških postopkov, 
večje kapacitete, znižanje proiz
vodnih stroškov, uvajanje no
vih izdelkov v proizvodnji, itd.).

Relativno močna odvisnost 
naše osnovne proizvodnje od 
surovin in strojev ter naprav iz 
izvoza, ki dosegajo npr. pri vseh 
vrstah fine in tanke pločevine 
približni delež 80 odstotkov, po
stavlja podjetje v položaj, da 
moramo določen del naše pro
izvodnje usmeriti na tuji trg 
ter s tem zagotavljati devizna 
sredstva tako za naše lastne po
trebe, kot tudi za širšo družbe
no skupnost.

Naše podjetje se torej kot ce
lo ta — v pogojih neuravnoveše
ne plačilne bilance v državi — 
ne more izogniti izvoznim ob
veznostim do družbe, tembolj, 
ker dosega samo obseg uvoza 
surovin in pomožnega materia
la 3—4-krat več kot je naš de
janski izvoz! skladu z geo
grafsko orientacijo uvoza, mo
ra podjetje voditi politiko v iz

vozu svojih izdelkov prav tako 
na konvertibilna tržišča, kjer 
so pogoji plasmana izredno te
žavni zaradi izredne zaščite, ki 
jih te države dajejo v prid svoji 
nacionalni proizvodnji. Ta 'za
ščita se kaže v velikih uvoznih 
obremenitvah (carina, promet
ni davek, itd.) našega blaga ob 
uvozu v tuje države, kar ima 
za posledico, da moramo tujim 
kupcem prodajati naše izdelke 
po sorazmerno nižjih cenah.

Obračun celotnega izvoza v 
prvih devetih mesecih letošnje
ga leta kaže, da smo v vseh iz
voženih količinah izdelkov iztr
žili za blizu 450 milijonov S-din 
manj, kot bi iztržili pri prodaji 
enake količine teh izdelkov na 
jugoslovanskem trgu. Ker je 
naš izvoz osnovan predvsem na 
izvozu emajlirane posode, se ta 
razlika kaže kot izpad dohodka 
proizvodnega obrata II. Razum
ljivo, da je ta podatek v pod
jetju predmet vprašanj in raz
prav, zlasti še s strani članov 
kolektiva, ki jim sedanji sistem 
vezave uvoza z izvozom ni znan. 
Običajno se razprave O teh raz
likah med domačimi in izvozni
mi cenami zaključijo z ugoto
vitvijo, da še takim razlikam ne 
moremo izogniti in jih je treba 
kot take pač vzeti v zakup.

Občasno zagovarjamo te ne
gativne razlike v izvozu s pozi
tivnimi odstopanji cen, ki jih 
dosegamo pri nabavi cenejših 
surovin iz uvoza. Pri tem pa se 
vedno znova porajalo pomisle
ki, ali ne bi kazalo obseg izvoza

zmanjšati, da bi hkrati s tem 
zmanjšali tudi izpad na dohod
ku.

Te negativne razlike v izvozu 
in pozitivne razlike pri uvozu 
zaradi cenejših surovin iz uvo
za, se kakor nit vlečejo skozi 
analizo vsakokratnega četrtlet
nega in letnega obračuna v do
hodku podjetja. Ker se zajema
jo izven same strukture lastne 
cene izdelkov, ne upoštevajo pa 
se tudi v obračunih posameznih 
proizvodnih obratov, kažejo po
datki o akumulativnosti posa
meznih proizvodnih obratov ne
popolno, zamegljeno sliko, iz 
katere mnogokrat povzemamo 
napačne ugotovitve in zaključ
ke. Kot primer naj navedemo 
obračun uspešnosti poslovanja 
obrata VII. v letošnjem devet
mesečnem obdobju, ki po fi
nančnih pokazateljih izkazuje 
že prve sklade podjetja. Če pa 
upoštevamo pri tem dejstvo, da 
smo za proizvodnjo določenih 
vrst štedilnikov — Kš 170, 
EMO-6, oljnih peči EMO-8 in 
trajno žarečih peči EMO-5 KA
MIN — morali uvoziti znatne 
količine sestavnih delov (doza- 
torjev, gorilnih loncev, termo
statov, avtomatičnih regulator
jev, ognjevzdržnega stekla, tes
nilne materiale, dele kamin pe
či, protektorje itd.), ki smo jih 
morali plačati iz deviznih sred
stev pridobljenih z relativno ne
ugodnim izvozom posode matič
nega podjetja ter pri tem upo
števamo — po deviznem tečaju 
— pri izvozu nastale izgube, po
tem vidimo, da je prikaz ugod
nega poslovanja tega obrata v 
preteklem obdobju problemati
čen, odnosno stoji na majavih 
osnovah.

Finančni rezultat uspešnosti 
ali neuspešnosti poslovanja po
sameznih proizvodnih. obratov, 
so torej po današnji tehniki iz
računavanja utvarjani, ker za- 
snivajo na' imaginarnem tečaju 
konvertibilnega dolarja v višini
12,50 N-din, ne pa na sami eko
nomski ceni — preko izvoza 
ustvarjenega dolarja, ki velja 
naše podjetje 16 N-din ali celo 
več po vsakem ustvarjenem do
larju.

Tako prikazovanje uspešnosti 
poslovanja ne zakriva samo de
janskega položaja vsakega ob
rata, ampak hkrati tudi zameg
ljuje osnove, ki naj bi služile 
vodstvu podjetja in samouprav
nim organom pri kreiranju 
uspešnejše bodoče politike pro
izvodnje in prodaje, pri tem pa 
mnogokrat uspava tudi proiz
vodne sile v obratih, ki navad
no prikazujejo uspehe v poslo
vanju kot čisti dohodek podjet
ja. Prav tako pa v obratni sme
ri razburja proizvodne obrate, 
na katerih leži teža izvoza in 
zato v obračunih čistega dohod
ka kažejo manj ugodno stanje,

V cilju prikazati dejansko 
Stanje, bi zato kazalo spreme
niti dosedanjo tehniko prikazo

vanja finančne uspešnosti posa
meznih proizvodnih obratov, ta
ko da bi v obračun vnesli de
jansko ekonomsko ceno deviz
nega dolarja po tečaju, ki velja 
podjetje po obračunu samega 
izvoza. V tem primeru bi nam
reč odpravili dosedanjo nejas
no sliko akumulativnosti posa
meznih obratov, samoupravnim 
organom ter vodstvu podjetja 
pa bi s tem omogočili, da pre
udarne j e sprejemajo ukrepe v 
smeri nadaljnjega izboljšanja 
poslovanja, še več, ob takem 
jasnem obračunu bi bilo mogo
če ugotavljati, kateri proizvod
ni Sortiment je danes in per
spektivno rentabilen in kateri 
rti.

Če dajemo v diskusijo ta no
vi način obračunavanja akumu
lativnosti proizvodnih obratov, 
potem gre pri tem predlog le za 
dejansko vrednotenje vseh eko
nomskih vplivov na stroške pro
izvodnje in akumulativnosti po 
praktičnih prijemih, ki jih so
rodna večja podjetja že več ali 
manj uporabljajo v svojih pri
kazovanjih uspešnosti poslova
nja, kot npr. Združeno podjetje

ISKRA, ki obračunava vsak po
rabljen GDK dolar v obračunu 
proizvodnje po tečaju 20 N-din 
po vsakem dolarju.

Vsa nejasnost v obračunu 
uspešnosti poslovanja med po
sameznimi proizvodnimi obrati 
in v zvezi z dosedanjim obraču
nom uvoznih materialov in se
stavnih delov se bo nujno raz- 
vozljala in prikazala v jasni lu
či v trenutku, ko bo podjetje 
primorano kupiti konvertibilna 
devizna sredstva za plačevanje 
uvoznih strojev in naprav po 
prostem tečaju spričo tega, ker 
smo za vzdrževanje nujno po
trebnega dosedanjega obsega 
proizvodnje dodobra porabili 
vsa prej ustvarjena devizna 
sredstva po osnovi retencijske 
kvote. V momentu nakupa de
viznih sredstev za uvozne stroje 
in naprave, bomo morali torej 
dinarsko globoko seči v žep, da 
bi si zagotovili potrebna kon
vertibilna devizna sredstva. Te
daj pa bo vprašanje pravilnega 
vrednotenja uvoznega' materia
la skozi ekonomsko vrednote
nje deviznih sredstev do kraja 
razčiščeno in pojasnjeno. I. B.

Pred praznikom republike je bilo 221 članov kolektiva nagrajenih  
za 40, 30, 20 in 10-letno zvestobo naši tovarni — Letos je darila 
izročil glavni direktor, ki je za vsakega nagrajenca našel tudi be

sede zahvale in vzpodbude za prihodnje

Posebej so svoje dolgoletno delo proslavili tisti (7 jih je ), ki so 
letos dobili nagrado za 40 let dela v tovarni. Tudi pri skupnem  

kosilu je tekla beseda o tovarni, 40 let ni mogoče prezreti
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BRUSILCI REŠETK
Posebno delovišče v tovarni 

EMO je brušenje železnih re
šetk, potrebnih v emajlirnici 
pri žganju posode. Delo se 
opravlja z umetnimi brusi. Med 
brušenjem nastaja znatna koli
čina železovega prahu, ki se zbi
ra v posodi pod brusilno napra
vo. Delavec je pri brušenju z 
obrazom oddaljen od izvora 
prahu največ pol metra. Zapo
sleni se pri delu menjujejo, ta
ko da znaša povprečno dnevna 
izpostavljenost prahu za vsake
ga zaposlenega največ 2 uri.

Z željo, da ugotovimo, kako 
je s stanjem pljuč brusilcev re
šetk, smo v letu 1968 opravili 
odgovarjajoče zdravstvene pre
glede 16 brusilcev. Pri nobenem 
od pregledanih ni bilo mogoče 
ugotoviti sprememb na pljučih 
v smislu pneumokonioze; pri 
treh so sicer sumljivi znaki po
ostrene pljučne risbe, vendar še 

‘zdaleč to ne govori za pneumo- 
koniozo. Tudi ventilatorna funk
cija dihal je pri vseh pregle
danih povsem ohranjena. S tem 
smo hoteli potrditi že znano 
dejstvo, da železov prah ne po
vzroča pneumokonioz podobno

OGLASI
Prodam povsem nova garaž

na vrata z okovjem in s hrasto
vimi podboji. Velikost vrat 2 X 
X 2 m. Cena 800 N-din. Infor
macije na tel. št. 445, ali soba 
45/11.

IŠČEM neopremljeno sobo k jer
koli v Celju. Prosim sporoči
te na tel. št. 20-45.

PRODAM skoraj novo plinsko 
peč Zoppas — je premična, 
dimnega priključka ne rabi. 
Tel. 446.

ŽE RABLJENA črna ženska 
»plašča poceni prodam. Infor
macije na tel. št. 240.

PISMA '
Vsem članom Društva ljudske 

tehnike, posebno pa upravnemu 
odboru in predlagatelju ing. Vaj- 
detiču se najiskreneje zahvalju
jem za darilo.

Franc Pešak

Ob odhodu v pokoj se vsem 
sodelavcem iskreno zahvaljujem 
za vso pozornost, ki so mi jo iz
kazali.

Vsem članom kolektiva pa 
želim mnogo uspehov pri na
daljnjem delu in srečno novo 
leto 1969.

Jože Lednik

kot kremenčev prah. Železni 
drobci se sicer pri delavcu nabi
rajo v dihalnih poteh, vendar 
jih organizem s kašljem izloči, 
še zlasti, če je izpostavljenost 
takemu prahu kratkotrajna. S 
to ugotovitvijo pa nikakor no
čemo zagovarjati zaprašenosti z 
železnim prahom na delovnih 
mestih brusilcev, nasprotno, z 
vso resnostjo moramo poudari
ti, da so tudi na teh delovnih 
mestih poostreni higienski ukre
pi, saj železov prah, ki sicer ne 
deluje v smislu pneumokonio- 
tičnih obolenj, vendarle neneh
no draži sluznico dihalnih po
tov in povzroča sicer manj tež
ke, pa za delavca vendarle zelo 
neprijetne bolezenske spremem
be v obliki kroničnih kataralnih 
obolenj gornjih dihalnih potov. 
Prav pa je, da prizadetim bru
silcem rešetk zanesljivo pove
mo, da so zaradi izpostavljeno
sti prahu v znatno manjši ne
varnosti kot pa je na primer 
delavec v topilnici ali pa še zla
sti brizgalka pri brizgalnih ka
binah. Oni namreč nimajo opra
viti z delci prostega silicijevega 
dioksida, ki je za nastanek tež
ke pljučne bolezni — silikoze 
edini odgovoren.

MALI NOGOMET
Rezultati polfinala internega prven

stva »EMO«:
PRIPRAVA : POTAPLJAČI 3:0
STROJNA : ORODJARNA II 1:0 
SUROVINSKI : AVTSAJDERJI 4 0 
FINALE
SUROVINSKI : STROJNA 2:2
PRIPRAVA : SUROVINSKI 1:3
PRIPRAVA : STROJNA 2:0
KONČNI VRSTNI RED:
1. SUROVINSKI 2 1 1 0  5:3 3
2. PRIPRAVA 2 1 0  1 3:3 2
3. STROJNA 2 0 1 1  2:4 1
Nagrade za finaliste je prispevala

sindikalna organizacija v obliki I Ila  
posode.
Vsaka ekipa je  še dobila torto iz skla
da, v katerega so vplačala moštva do
ločen znesek.

ZMAGOVALCI: Vengust, Flis, Majcen, 
H ojnik, župerl, Černič, Senicer.

DRUGO UVRŠČENI: Kovačič II,
Kvartič, Cimerlajt, Gorjup, Kunstek, 
Valenčak, žvizej.

TRETJE UVRŠČENI: Gorjup, Kova
čič I, Juh, Horvat, Tkalec, Breznik, 
Kač.

Najboljši strelec finala je bil Černič 
s 4 goli, ki je  prejel pokal nočno po
sodo.

Sodil je  dobro — Ekselenski. 
Prvenstvo je potekalo -v športnem  du

hu, brez incidentov in poškodb. Vedno 
je bilo dosti gledalcev, ki so bodrili 
svoje ekipe. Zanimanje v tovarni je  bi
lo zelo veliko in si podobnih tekm o
vanj med oddelki še želimo.

Razne organizacijske napake p a  so 
dobra šola za naprej.

Alojz Žvizej

Lansirani operativni plani 
morajo namreč ekonomsko za
dostovati mesečnim ali trome- 
sečnim dinamičnim dohodkov
nim ciljem, sicer pa morajo 
službe predložiti centralnim sa
moupravnim organom za vsako 
odstopanje navzdol nove situa
cije v potrditev.

Operativni plan po vrednosti 
moramo voditi skozi celo po
slovno leto po začetnih cenah, 
s katerimi smo družbeni plan 
izračunali. Vsako povečanje cen 
med letom bomo upoštevali le 
pri zajemanju v računovodstvu.

Zaradi pomanjkanja investi
cijskih in obratnih sredstev za 
modernizacijo ter normalno po
slovanje podjetja predlagamo v 
XVI. točki družbenega plana za 
prihodnje leto:

— da se razpiše v letu 1969 
notranje 5-letno posojilo v viši
ni enomesečnih prejemkov in

— se uvede v podjetju sistem 
hranilnih vlog z 1 % večjo ob
restno mero kot pri katerikoli 
banki ali ustanovi na celjskem 
območju.

Interno posojilo bi bilo prav 
tako razpisano po isti obrestni 
meri kot hranilna vloga. S po
sojilom v višini enomesečnih 
prejemkov bi zbrali približno
3,000.000 din potrebnih investi
cijskih sredstev. To so precejš
nja sredstva, s katerimi lahko 
odpravimo marsikatero ozko 
grlo v proizvodnji. Od tega bo
mo imeli trdjno korist:

— vsak posameznik dobi ob
resti na posojilo,

— delavci bodo imeli večje 
OD, ker bo večja proizvodnjam

— podjetje si bo ustvarilo 
večje sklade za hitrejši razvoj 
podjetja.

Bodite previdni
Ignac Arlič je obračal bunker 

kotla za centralno kurjavo in se 
pri tem delu udaril v stegno de
sne noge.

Pri popravljanju dvigala so po
zabili na dvigalu leseno kocko in 
ko je hotel Friderik Trebovc dvi
galo uporabiti, mu je ta kocka 
padla na glavo in mu jo poško
dovala.

Srečko Grm je izpraznjeval za
boje, pri tem pa mu je spodrsnilo 
in si je poškodoval desno nogo.

Avgust Pušnik je robil deže za 
mast, pri čemer se mu je ostra 
pločevina zapičila v podlaket le
ve roke. To boli.

Vikica Jaklič je prevažala po
sodo in ker se je kolo transport
nega voza zataknilo v tirnico, ji 
je spodrsnilo ter si je poškodo
vala koleno leve noge.

Pri nakladanju radiatorjev na 
avto je padla radiatorska bate
rija Ivanu Simončiču na palec 
desne roke.

Posojilo bi realizirali po na
slednji varianti:

— Tisti, ki so voljni takoj da
ti na voljo enomesečne prejem
ke, bodo vročili celoten znesek 
enkratno v prvih treh mesecih 
leta 1969.

— Tisti, ki so voljni vlagati .- 
v obrokih, se bodo odločili po ' 
naslednji varinti: enkratno, po 
kvartalih ali po mesecih.

Pri razpisu posojila, če se za 
to odločimo, bo vsak posamez
nik izpolnil izjavo, za katero 
varianto vlaganja se bo odločil. 
Torej se bodo preko celega le
ta stekala sredstva v posebni 
fond, iz katerega bo podjetje 
postopoma črpalo sredstva za 
reševanje nekaterih perečih 
proizvodnih problemov.

Organizacija notranjih hranil
nih vlog članov kolektiva in nji
hovih članov je prav tako nuj
no potrebna, ker nam primanj
kuje obratnih sredstev. Uvajali, 
bi jih po sistemu bank: na ta- ' 
kojšnji dvig in na dvig na eno 
ali več let. Razlika med nami 
in celjskimi bankami je le v 
tem, da bomo nudili za 1 % več
jo obrestno mero.

Upamo, da je zavest članov 
kolektiva zelo visoka, kadar gre 
za kolektiv, v katerem živimo in 
bodo živeli naši otroci, zato pri
čakujemo ugoden odziv za vse 
akcije, ki so v tem družbenem 
planu predvidene.

širšo razlago osnutka proiz
vodnega in širšega družbenega 
plana podjetja bomo podajali v 
razpravah po posameznih obra
tih in na sejah samoupravnih 
organov.

Ivan Čendak

časnik  izhaja v okviru eno
te za inform acije in  tisk  
dvakrat m esečno v nakla
di 4600 izvodov in ga do
bijo vsi člani kolektiva  
brezplačno. Ureja ga ured
niški odbor: Eva Orač, dr. 
Franc Zupančič, Em il Jej
čič, Martin Hostnik, Mirko 
Onič, Vida čonkaš in  Rado 
Štorm an. Glavni in  od
govorni urednik Eva Orač. 
Naslov uredništva Celje, 
Mariborska 86, telefon  
39-21, interna 240. Tisk in  
klišeji GP »Celjski tisk« 

Celje


